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Historie našich obcí - naši slavni občané

Kapitán Václav R.Bozděch
Narodil se 15.7.1912 v Soběkurech.
Patří mezi letce, kteří ve službách
311.bombardovací perutě
královského letectva Anglie-Royal Air
Force si dobyli velkých zásluh v boji
proti Hitlerovu Německu.Jako letec
před válkou sloužil u čs.armády.Po
přepadení československa opustil
republiku, dostal se do
Anglie.Zúčastnil se bojů o Atlantik a
bojů nad Německem. Konec války
přečkal v hodnosti majora letectva.Po
válečných uznáních postihl Václava
Bozděcha komunistický režim s plným
dopadem na jeho osud a život. Proto
musel útěk z vlasti opakovat, aby se
natrvalo usadil v Anglii.
Zemřel v roce 1980 a do rodných
Soběkur se již nikdy, ač si to přál,
nevrátil. Roku 1991 byl povýšen na
plukovníka in memoriam.

( Z knihy Vlčák Ant hrdinný letec RAF
- Iveta Irvingová)

Cena výtisku: 2 Kč
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Září
Jaroslav Seifert

Košiky již jsou vrchovaté,
vy na květy však vzpomínáte,
když rozpukly a zrůžověly
a přiletěly první včely.

Ta tam je křehká krása jejich
žebříky vidíš po alejích.

Na drátě teskně zpívá,
vlaštovka sedí zimomřivá
a déšť jí stéká po fráčku.

Je září, měsíc pasáčků.

Typ na výlet v našem okolí

ZÁMEK PTENÍN

Obec Ptenín je vzdálena necelých 8 km
od Soběkur. Zámek snadno najdete, je
dominantou obce.Původně zde stála
v 16.století pouze tvrz až v 18.století
získal Ptenín hrabě Ferdínand Morzín,
který nechal tvrz přestavět na barokní
zámek.



ZIMNí OL YMPIÁDA V HORUŠANECH
23.6.2007

Po zapálení olympijského ohně mohla celá akce začít

Soutěžily maminky a
dokonce i ty nastávající

No a takhle to klouzalo po
naolejovaném koberci!!!!

Závodili dospělí, i naše děti,
prostě všechny věkové
kategorie. Po olympiádě se smažil
vánoční kapr, nechyběla rybí
polévka ani vánoční cukroví až po
bramborový salát. Večer totiž
přiletěl do Horušan Ježíšek.
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Takto SI horušanští mladí opravili vlastními silami buňku u hřiště na nohejbat,
Včetně stolu a laviček

V Soběkurech byla v měsio červnu udělaná nová cesta nad Pokornými

- dále byla upravená v témže rněslci cesta proti dilně OÚ



,
NABIDKA

ZATEPLENÍ DOMŮ A VÝMĚNA OKEN A VCHODOVÝCHDVEŘÍ
dotace z fondu EU příspěvek pro úsporu energie

80% SLEVA pro panelové domy 50% sleva pro cihlové stavby

Stavební společnost se sídlem v Praze přišla s touto novinkou na trhu: Firma dělá zateplování
panelových cihlových domu na klíč, bezplatně vyřizuje veškeré dotace a na základě rozpočtu pak obdrží
dům nebo družstvo dotaci až 80 % z fondu EU.Když firma dostane zprávu o přidělení dotace, která činí
u panelových domů 80 % Z ceny rozpočtu, u cihlových domů 50% z celkového rozpočtu, přidá
si pak ze svých vlastních prostředku zbývající částku. Poté tatáž firma za tyto prostředky zateplí dům.
Součástí zateplení je výměna oken, parapetů a vchodových dveří.Ceny zateplení se pohybují v
normálním tržním průměru ostatních stavebních společností. Uvažte sami: pokud například stojí
zateplení domu 10 milionů, dostanete slevu 8 milionů díky finančním prostředkům, které vám
stavební společnost vyřídí z dotací Evropské unie. A to vše bez starostí. Zároveň se zateplením vašich
domů firma provede i výměnu oken, parapetů a vchodových dveří. Je to prostě služba, která vám
ušetří spoustu peněz i starostí. Nemusíte shánět ani úvěr, ani neplatíte žádné úroky - ale naopak vám
firma přinese peníze na tuto realizaci.Předem je třeba udělat energetický audit, na konci se provádí
kolaudace, jedna z kopií jde na EU. Certifikát a záruku na 5 let obdrží po provedení vlastníci domu.
Jediné, co je třeba, je dodat včas podklady pro dotaci a spolupráce v tomto směru. Vše jde podle zákona
o dotační politice a je pod kontrolou EU. Od začátku do konce celý proces zařídí stavební společnost ve
spolupráci s jejich finančními managery. Co si víc přát? Navíc jde o zkušenou stavební firmu, která se
specializuje na zateplení objektu již 7 let.Tuto možnost nabízí firma všem družstvům, školám,
školkám, kulturním domům, zdravotním střediskům, nemocnicím (a všem dalším nekomerčním
objektům), též veškerým obytným domům a fyzickým osobám po celé ČR (dotace se samozřejmě
vztahují na jednotlivé domy rodinné i na společné domy spoluvlastnické).V případě vašeho zájmu nás
kontaktujte pro další podrobnosti a nezávaznou schůzku se společností v místě vašeho bydliště.

Bližší informace na www.stránkách - http://zateplenidomu-vymenaoken.ic.cz

Naši sportovci - fotbalisti zvou všechny své příznivce na fotbalová utkání na hřišti v Soběkurech,
přijd'te povzbudit, fandit a zároveň odreagovat se od denních starostí, občerstvení vždy zajištěno!!!

Okresní přebor mužů
Domácí Hosté Termín Den

soběkurv Hradec 01.09. 17:00 50
5molivec sooěkurv 08.09. 17:00 50
Sobékurv Nepomuk B 15.09. 16:30 50
Sobékurv Žinkovy 22.09. 16:30 50
Štěnovice Sobékurv 29.09. 16:30 50
Sobékurv Klášter 06.10. 16:00 50
Blovice B soběkurv 14.10. 16:00 NE
soběkurv Lužany 20.10. 15:30 50
Dvorec A soběkurv 27.10.14:30 50
Sobékurv Mantov 03.11. 14:00 50
Dobřany A Sobékurv 10.11. 14:00 50



SLOVO STAROSTKY

Přeji Vám všem, kteří jste si pořídili 3. číslo našich obecních novin hezký den. Kvapem se
nám blíží konec prázdnin, dobíráme dovolené, některé ženy už se pustily do úklidových prací před
našimi poutěmi. V Horušanech bude 9.září a v Soběkurech o týden později, tedy 16. září.

Určitě začaly s úklidem mimo jiné i proto, že máme avizované vypínání elektřiny od 20.
srpna do 4 září.Vypínání nahlásila v souladu se zákonem Západočeská energetika z důvodu
rekonstrukce jejich zařízení - transformátoru v Horušanech. Tato akce nemá s obcí a s jejím
rozhodováním vůbec nic společného. Je to rekonstrukce soukromého majetku, ke kterému se obec
ani nevyjadřuje. Bude nám ale sloužit a vzhledem k tomu, že uvažujeme o nových stavebních
obvodech, tak si přejme, aby vedení elektřiny bylo v pořádku. Děkuji všem, kteří jste pochopili, že
celková rekonstrukce transformátoru se provádí jednou za 30 - 40 let. Máme my to ale smůlu, že
jsme se natrefili právě do tohoto času! Pak bude zase nejméně 30 let pokoj. Jistě jste pochopili, že
to nemyslím úplně vážně. Jsem ráda, že žiji v této době a moc si přeji, aby se nám v obou našich
obcích žilo co nejlépe. Faktem je, že křikem ničeho nedosáhneme. Naučme se prosím respektovat
soukromé vlastnictví, protože si všichni jistě také přejeme, aby naše vlastnictví bylo respektováno.
Děkuji proto panu Petrovi Hodanovi, který vyhověl mojí žádosti a věřím tomu, že se nám
společným jednáním podařilo domluvit s elektrárnami určité zlepšení.

Za výsledek jednání děkuji celé řadě pracovníku ČEZu, zejména pak panu Ing. Kropáčkovi,
který vyslyšel naše prosby a vyšel tak nám všem vstříc.
V Horušanech u transformátoru bude po dobu rekonstrukce stát sloup pro el,vedení, které vede do
Soběkur a pro Horušany bude přistaven náhradní zdroj el.energie. Vypnuto by tedy mělo díky tomu
být, když to všechno dobře dopadne, 20.8.2007 a 4.9.2007 na nezbytně dlouhou dobu. Ale jak
jistě všichni víte, vypínalo se i 21.8.2007. V noci se vyskytla porucha na sloupu el. vedení u
Horušan a bez elektřiny byla celá řada obcí. Je prostě vyšší moc, proti které nic nespravíme.
Poručit větru a dešti neumíme, ale když budeme tolerantní a rozumní, tak se nám bude snáze žít a
možná si ten svů] život pozitivním přístupem i trochu prodloužíme. Dozvěděla jsem se, že vlivem
toho, že šel proud pouze na 2 fáze, došlo ke spálení ponorek a některých dalších elektrických
spotřebíčů našich spoluobčanu. Náhradu této škody doporučuji uplatnit hromadně u elektráren, kde
budete mít šanci pouze v případě, že závada bude uznána, jako pochybení elektráren. Pokud to
nebude uznáno jako chyba distributora el. energie, pak se pokuste uplatnit náhradu škody u
pojištovnv, u které máte pojištěn majetek.

Na 6.říjen organizujeme zájezd do Prahy na muzikál. Podrobnosti najdete na jiném místě
novin. Těším se tam na setkání s mnohými z Vás.

V průběhu září bychom měli projednávat návrh protipovodňových a protierozních opatření v
Soběkurech. Prosím touto cestou Vás, kteří znáte dobře místní podmínky a poměry, abyste na toto
setkání určitě přišli.Termín konání včas oznámíme. Závěry této studie by nám měly pomoci
zejména při žádosti na dotace na úseku ochrany životního prostředí.

Vážení, také jste tak nespokojeni jako já, když procházíte našimi obcemi? Nelíbí se mi toho
čím dál více! V obou obcích chodníky, místní komunikace, čekárny .... no a o tom, co není vidět, se
raději nebudu rozepisovat. To ale neznamená, že bych to nechtěla řešit. Uvědomuji si však, že
všechno je o penězích. při vědomí toho, kolik peněz nám do obecního rozpočtu přitéká, mě
optimismus spíše opouští, než naplňuje. Již delší dobu přemýšlím o způsobu, jakým by bylo možné
si obecní rozpočet vylepšit. Na určité řešení jsem přišla. Budu zjišťovat dál a byla bych ráda,
kdybyste i Vy, naši spoluobčané, přišli s nějakým návrhem možného řešení. Zastupitelůrn jsem
svůj návrh předala a protože já se tím zabývám už delší dobu, dávám jim dobu do příštího
zastupitelstva na to, aby si návrh prostudovali. Očekávám od nich, že mi budou oponovat a věcně
argumentovat a že se domluvíme na společném řešení. Týká se to i vás všech. Přijdte proto na
další veřejné zasedání zastupitelstva obce vyjádřit svůj názor. Moc mi na něm záleží. Ať už jste pro
mne hlasovali nebo ne, záleží mi na Vašem názoru. Jsme spolu všichni zodpovědní za to, jak naše
obce budou vypadat a v jakém stavu je předáme těm, kteří je po nás budou spravovat. Možná, že
spolu přijdeme i na jiná řešení. Kritiku je hlavně u piva dost, tak se nestydte přijít a přednést svů]
konstruktivní názor na veřejné zasedání zastupitelstva obce. Slušně se dá říci téměř všechno.

Protože se v obou našich obcích začíná opět rodit, mám tím na mysli příchod na svět
našich potomku, rozhodli jsme se, že na podzim uspořádáme vítání občánků. A na našich mladých
rodičích záleží, jestli budeme opět moci napsat, že se uskuteční tradiční vítání občánků. Moc bych si
to přála a mám radost z každého malého človíčka, který přijde na svět.

Od 3 září začne jezdit autobus od Plzně, který vozí soběkurské dětičky do Merklína do zš
a MŠ pro naše malé školáky do Horušan. Bude odjíždět přibližně v 7,20 hod z Horušan. Pak bude
pokračovat pro děti do Otěšic a zaveze je před školu v Merklíně. Je třeba udělat něco pro to, aby se
děti z našich obcí znaly. Vždyť to tady jednou po nás budou spravovat, tak ať se poznávají již od
dětství.



Zjišťuji, že bych pomalu potřebovala noviny jenom pro sebe. Už toho pro dnešek zanechám.
Děkuji Vám za trpělivost a těším se s Vámi všemi na setkání při akcích v naší obci, ale i na veřejném
zasedání zastupitelstva obce.

Vaše starostka

Veřejný vodovod pro naše obce.

Vážení občané,
chtěl bych vás touto cestou informovat o současném provozování a o připravovaných činnostech

souvisejících se zabezpečením dostatečného množství a kvality vody ve veřejném vodovodu.
Vodárenské vrty byly provedeny v roce 1988 dle návrhu specializovaných hvdroceoloců. Dva

vrty byly provedeny v oblasti tzv nebeských rybníku nad obcí Soběkury a jeden v prostoru za
koupalištěm Soběkury. Oba vrty u zadního rybníku byly zprovozněny a voda z nich má vyhovující kvalitu.
Voda z vrtu u koupaliště bohužel nevyhovuje z chemického hlediska vzhledem k vysokému obsahu železa
a manganu, ale má velkou vydatnost.

Jak je vám známo bylo v roce 1998 provedeno připojení vodovodu v Horušanech na soběkurský
vodovod za pomoci přečerpávací stanice pod Horušanským dvorem. Toto bylo nutné vzhledem k tomu,
že původní vrt pod Horušany (směrem k Roupovu) obsahoval životu nebezpečné množství radonu ( až
lS00Bq) a zdravotně nezávadný limit je SOBq.
V rámci napojení Horušan bylo zrealizováno i dodatečné vybavení a zprovoznění vrtu u koupaliště pro
posílení při nedostatku vody. Z tohoto vrtu je možno přidávat max. 20% z celkového množství vody
vzhledem k množství železa a manganu.

Pro zajištění co možná nejnižší ceny vodného bylo čerpání vody uzpůsobeno na provoz hlavně na
levný noční proud tj.8 hodin. Bohužel neustále se zvyšující spotřeba vody v obou obcích a s životností se
snižující výkon čerpadel nás donutili přepnou čerpání na trvalý provoz s minimální možnosti využít levný
noční proud.

Na základě nařízení vlády ČR a vzhledem k tomu, že nebyla v našich obcích zákonem oprávněná
osoba, která by nám provozování vodovodu, zastřešila bylo nutno předat provozování firmě l.JVS
Č.Budějovice. Celý vodovod je stále v majetku obce.

Připravovaná vylepšení pro následující období
Po několika měřeních skutečného množství vody čerpané do vodojemu z vrtu a po prověření

možností stávajícího hladinového spínače jsme po konzultacích s provozovatelem (l.JVS) došli k
následujícímu řešení.

1) Na přívodní potrubí z vrtu u koupaliště do vodárny bude osazen nový vodoměr s el.přenosem
2) Stávající vodoměr na měření natékající vody a vodoměr vody odtékající z vodojemu budou

doplněny elektrickým snímáním průtoku,
3) Na místo plovákového spínače, který má omezené možnosti řízení hladiny ve vodojemu,

bude osazeno kontinuální měření hladiny vody.
Vyhodnocování údajů bude zajišťovat průrnvslový počítač, který umožní:

1) Trvalé dodržování potřebného poměru přimíchávání vody vrtu od koupaliště max.do 20%
celkového objemu vody čerpané do vodojemu.

2) Nepřetržité porovnávání množství vody natékající a odtékající z vodojemu a v případě nesouladu
a nadlimitního odběru ukazujícího na havárii potrubí ihned pošle SMS se zprávou na mobilní
telefony správce vodovodu 1.JVS a na zástupce obce.

3) Provoz čerpání vody z vrtu do vodojemu na elektriku zejména v levném nočním tarifu.
V případě, že nebude natékající voda stačit a hladina ve vodojemu bude klesat, automatika stav
vyhodnotí a načerpá v jen nutné množství vody za dražší denní tarif. Celkově budou sníženy
náklady na spotřebu elektřiny.

Dále připravujeme pro zajištění dostatečného množství kvalitní vody nové místo na vodárenský
vrt. Oslovili jsme renomovanou hydrogeologickou firmu AQATEST, která nám navrhne nejvhodnější
lokalitu na vrt zřejmě v oblasti lesu za Zadním rybníkem.

Připravuje se také rozšíření vodovodu do nového stavebního obvodu, kde se obci daří úspěšně
vykupovat pozemky.

Dne 30.8.2007 Baxa Zdeněk - místostarosta



POJEDEME ZA KULTUROU

MISS SAIGON - MUZIKÁLOVÁ SHOW - divadlO Goja Music Ha"

Obecní úřad Soběkury pořádá zájezd do Prahy, dne 6 října 2007.

Odjezd v 11.45 hodin z autobusové zastávky ze Soběkur a ve 12.00 hodin z Horušan.

Začátek představení je ve 14.30 hodin, cena 509 Kč. Přihlášky s úhradou ceny na oú Soběkury a u paní
Vítkové v Horušanech.

Velký příběh lásky
Náš příběh se začíná odehrávat ve vietnamském Saigonu těsně před invazí severovietnamských
jednotek. Mladá neposkvrněná dívka Kim se řízením osudu ocitá v pochybném nočním klubu, kde se
seznámí s americkým vojákem Chrisem. Ten, ač původně hledá jen chvilkové rozptýlení, se do Kim
zamiluje, právě tak jako ona do něj. Po pádu Saigonu je však Chris nucen město okamžitě opustit, aniž
by mohl zoufalou Kim vzít s sebou. V domnění, že nepřežila, se v Americe znovu žení a až po letech
zjišťuje, že Kim žije v thajském Bangkoku i s jejich společným dítětem. Setkají se, ale každý je už na
jiném břehu a Kim, v touze po lepším životě pro své dítě, volí oběť nejvyšší.
Naši hrdinové Vás provedou exotickými nočními kluby, navštívíte Thajsko, Ameriku i Vietnam a dokonce
se stanete svědky velkolepého přeletu bojového vrtulníku při evakuaci amerických vojsk ze Saigonu.
Učinkuií: Jiří Korn, Kateřina Brožová, Karel Černoch, Tomáš Savka, Pavel Vítek, Lucia Šoralová, David
Uličník, Tomáš Trapl, Tereza Mátlová.

Jubilea našich občanů

17.9.
18.9.
23.9.
3.10.
5.10.
7.10.
10.10.
12.10.
22.10.
22.10.
31.10.
3.11.
4.11.
20.11.
21.11.

Hadačová Jitka z Horušan
Zahradilová Miroslava z Horušan
Marková Alice ze Soběkur
Strejc Vladimír ze Soběkur
Němeček Zdeněk z Horušan
Beranová Petra ze Soběkur
Zahradil Karel z Horušan
Punda Bohumil ze Soběkur
Klikar Ervín ze Soběkur
Koláček Jan z Horušan
Hrubá Jana ze Soběkur
Bláha Karel ze Soběkur
Předete Karel z Horušan
Baumrukrová Alena ze Soběkur
Uřídilová Ludmila ze Soběkur

50 let
85 let
60 let
50 let
50 let
60 let
90 let
50 let
70 let
50 let
50 let
75 let
70 let
50 let
60 let

Zlatá svatba
28.9. Karel a Anna Bláhovi ze Soběkur

Paní Anna Beranová je nejstarší
Občankou Sobékur, oslavila 12. srpna 2007
DEVADESÁTÉ DRUHÉ NAROZENINY.

Všem jubilantům blahopřejeme.



NAŠI Noví OBČÁNKOVÉ

ŠTĚPÁN BAUMRUKR
Narodil se 13.8.2007
Měřil 51 cm a vážil 3,70 Kg
Rodičům moc blahopřejeme

RECEPTY:
protože se blíží v obou obcích pouť, nabízíme stoprocentně vyzkoušený recept naší
občanky paní Alice Markové.

Sváteční tvarohové řezv

Suroviny: 400 9 hladké mouky, 30g kakaa, 2 vanilkové cukry, 2-3 lžíce mléka, 250 9
másla, 1 žloutek, 1 kypřící prášek, tuk na plech
Náplň: 750 9 tvarohu, 300 9 moučkového cukru, 3 žloutky, 4 bílky, 200 ml mléka, 2 lžíce
pudinkového prášku nebo Solamylu, rum.
Postup: Sypké suroviny dáme na vál, přidáme mléko, máslo, žloutek a ručně vypracujeme
těsto, které rozdělíme na 2 díly a necháme v ledničce odpočinout 30 minut. Plech potřeme
tukem a nastrouháme na něj pomocí struhadla ( větší slzy) první díl těsta, které
pokryjeme tvarohovou náplní ( suroviny smícháme dohromady a opatrně vmícháme sníh
z ušlehaných bílku a podle chuti přidáme rum) a nahoru opět nastrouháme druhý díl těsta.
Pečeme ve vyhřáté troubě při 200 oe.

Přejeme dobrou chuť

Protože připravujeme Vánoční speciál, chtěli bychom poprosit naše čtenářky o zaručeně dobré
recepty a nápady. Předem děkujeme, recepty poctivě vrátíme. Příspěvky nechte na OÚ.

ZDRAVÍ

V rubrice zdraví pokračujeme zajímavými radami, podporující rychlé uzdravení nebo
k prevenci dobrého zdraví. I do této rubriky prosíme čtenáře o zaručeně zdravé recepty.
Pokračování v radách faráře Ferdy:

• Na průdušky pomáhá čajík z 1h I vody, 1 lžíce podbělu, 1 lžíce dubové kůry, 1 lžíce kmínu, 1
lžíce řebříčku, 1 lžíce medu" citrónovou šťávu, 6-8 hřebíčků. Osm minut vařit a popíjet přes
den

• Na zánět svalu, šlachy, svalu je dobrá nakládaná třezalka v červeném víně. Potírat
bolavé místo.

• Na migrénu se má jíst hodně kmínu, při bolestech chroupat
• Rajské jablíčko má čtyři komory a je červené. Srdce je také červené a má také

čtyři komory. Rajčata jsou ta pravá potrava pro srdce a krev

Zpravodaj vydává obec Soběkury
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